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Aan: alle gemeenteraadsleden en colleges van B&W van de Stadsregio Arnhem-Nijmegen, de
Stadsregioraad en het College van Bestuur van de Stadsregio

Nijmegen, 3 september 2010

Betreft: Overhaaste invoering OV-chipkaart

Geachte bestuurder,

Tot onze schrik bereikte ons deze week het bericht dat de Stadsregio Arnhem-Nijmegen voornemens
is om per 18 november de OV-chipkaart volledig in te voeren en hier aanstaande donderdag 9
september een besluit over te nemen. Het afschaffen van de strippenkaart heeft verstrekkende
gevolgen voor reizigers en het is dan ook onverantwoord om dit op zo'n korte termijn te doen zonder
het democratische toezicht dat bij een dergelijk besluit past. Wij vragen u daarom om nadrukkelijk bij
het College van Bestuur van de Stadsregio te vragen dit omvangrijke besluit niet op deze overhaaste
wijze te nemen.

Democratisch toezicht ontbreekt volledig
In de geannoteerde agenda voor een extra commissievergadering van de Stadsregioraad kondigt het
College van Bestuur van de Stadsregio Arnhem-Nijmegen aan op zeer korte termijn de OV-chipkaart
volledig in te willen voeren. Tijdens de Stadsregioraad van juni 2010 heeft de Nijmeegse delegatie
nog aangegeven niet akkoord te kunnen gaan met invoering van de OV-chipkaart per 1 oktober. Het
College van Bestuur heeft toen beloofd de Stadsregioraad te betrekken bij de besluitvorming en te
reageren op het klachtenboek dat door de Nijmeegse delegatie aangeboden was. Het College van
Bestuur heeft nog niet gereageerd op het klachtenboek, maar is wel voornemens de OV-chipkaart
binnen 3 maanden volledig in te voeren. Dit besluit heeft tot gevolg dat vanaf 18 november niet meer
met een strippenkaart gereisd kan worden in de Stadsregio Arnhem-Nijmegen. Sterker nog, de
samenwerkende overheden Oost Nederland zijn voornemens om per 18 november het reizen met
papieren vervoersbewijzen in Flevoland, Overijssel en Gelderland af te schaffen.

Om op tijd toestemming te kunnen krijgen van het Ministerie van Verkeer & Waterstaat moet
vóór 10 september een aanvraag tot volledige invoering van de OV-chipkaart ingediend worden. Door
deze korte termijn hebben de leden van de Stadsregioraad alleen de mogelijkheid om op 9
september tijdens een extra commissievergadering van gedachten te wisselen met het College van
Bestuur. De Stadsregioraad zelf, het volksvertegenwoordigende orgaan binnen de Stadsregio heeft
dus geen kans om zich uit te spreken over dit belangrijke besluit. De leden van de Stadsregioraad
vertegenwoordigen de verschillende gemeentes binnen de Stadsregio, maar doordat de extra
commissievergadering op 9 september plaatsvindt zijn veel delegaties niet in staat om een standpunt
aan hun gemeenteraad te vragen. Hierdoor kunnen de aanwezigen bij de commissievergadering
alleen hun eigen standpunt verwoorden, maar vertegenwoordigen zij niet de gemeentes. Dit betekent
dat de betrokken gemeentes geen enkele democratische invloed hebben op het besluit om binnen
drie maanden de strippenkaart af te schaffen. De Nijmeegse delegatie heeft daarom aan het College
van Bestuur gevraagd om het besluit op een later moment te nemen zodat democratisch toezicht wel
mogelijk is, maar het College van Bestuur heeft hier geen gehoor aan gegeven. In plaats daarvan
wordt de commissievergadering georganiseerd terwijl de benodigde informatie op dit moment nog
niet beschikbaar is. Het is voor de delegatieleden dus niet alleen onmogelijk om met de eigen
gemeenteraad te overleggen, men krijgt ook niet de kans om de vergadering zorgvuldig voor te
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bereiden. Hiermee wordt de Stadsregioraad iedere mogelijkheid tot democratisch toezicht op dit
belangrijke besluit ontnomen en het is dan ook volstrekt onverantwoord dat het College van Bestuur
dit besluit op dit moment wil nemen.

Invoering OV-chipkaart nog niet verantwoord
Behalve het gebrek aan democratisch toezicht, is het besluit om nu binnen drie maanden de OV-
chipkaart in te voeren ook onverantwoord omdat het systeem nog helemaal niet klaar is om als enige
betalingsmiddel voor het openbaar vervoer te functioneren. Afgelopen juni heeft de Nijmeegse
gemeenteraad zich unaniem uitgesproken tegen een snelle afschaffing van de strippenkaart omdat er
binnen de Stadsregio nog te veel technische problemen zijn en reizen met de OV-chipkaart voor veel
reizigers aanmerkelijk duurder is. Het is onduidelijk in hoeverre deze problemen tijdens de zomer
opgelost zijn. Landelijk spelen er ook nog dusdanig veel problemen met het systeem van de OV-
chipkaart dat invoering op dit moment tot een chaos zouden leiden. Een groot deel van de reizigers is
nog niet bekend met de OV-chipkaart. Bij grensoverschrijdend vervoer komt het nog altijd voor dat
OV-chipkaarten niet gebruikt kunnen worden en voor gebiedsgebonden abonnementen is nog geen
oplossing gevonden. Het is dus nog niet voor iedereen mogelijk om met de OV-chipkaart te reizen,
maar de andere betalingsmiddelen worden wel al afgeschaft. Dit levert een onwerkbare situatie op.
Om dergelijke problemen bij de volledige invoering van de OV-chipkaart te voorkomen hebben we
een 15puntenplan geformuleerd met voorwaarden om een geslaagde invoering mogelijk te maken.
Zolang niet aan deze voorwaarden voldaan is kunnen wij niet instemmen met het afschaffen van de
strippenkaart, en wij hopen daarbij op uw steun te kunnen rekenen.

Aangezien er nog te veel problemen zijn met de prijs, het gebruik en de techniek van de OV-chipkaart
is het onverstandig om op dit moment de andere betalingsmiddelen voor het openbaar vervoer af te
schaffen. Het is dan ook onbegrijpelijk dat het College van Bestuur van de Stadsregio van plan is om
hiertoe te besluiten zonder enige mogelijkheid tot democratisch toezicht. Wij hopen dan ook dat u ons
zult steunen in onze oproep aan het College van Bestuur om de besluitvorming over de OV-chipkaart
op te schorten totdat zorgvuldige discussie en besluitvorming over de voorwaarden voor volledige
invoering van de OV-chipkaart plaatsgevonden heeft in de Stadsregioraad.

Hoogachtend,
Jola van Dijk
Gemeenteraadslid SP Nijmegen

Bijlage: 15puntenplan volledige invoering OV-chipkaart Stadsregio Arnhem-Nijmegen
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